

ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်၏ ထုတ်ပြန်ချက်

ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Christine Schraner Burgener သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက ဆက်လက်ကျူးလွန်လျက်ရှိသော အကြမ်းဖက်မှုများကြောင့် များစွာ စိုးရိမ်ပူပန်လျက် ရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။ မနက်ဖြန်ချိန်ခါသည် နယ်ချဲ့လက်အောက်မှ မြန်မာနိုင်ငံလွတ်မြောက်စေရန်ကြိုးပမ်းမှု အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျင်းပသော တပ်မတော်နေ့ ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူများအား ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေးသည် မည်သည့်စစ်တပ်မဆို ထမ်းဆောင်ရမည့်တာဝန်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံတွင် တပ်မတော်သည် ပြည်သူများကို မိမိကိုယ်တိုင် ပြန်လည်ရန်ပြုတိုက်ခိုက် နေပါသည်။

သတ်ဖြတ်ခံရသူများတွင် အမျိုးသမီးများ၊ လူငယ်များနှင့် ကလေးများ ပါဝင်ပါသည်။ အမျိုးသမီး များသည် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုတွင် အရေးပါသော ကူညီပံ့ပိုးအားပေးသူများအဖြစ် ဆက် လက်ရှိနေကြပြီး ပြည်သူများ၏ အာဏာဖိဆန်ရေး ပြည်သူ့လှုပ်ရှားမှုများတွင် ဦးဆောင်မှု အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေကြသူများ ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှု၏ အကျိုးရလဒ်များကို ရရှိခံစားခဲ့ရသော လူငယ်ခေါင်းဆောင်များသည် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အတွက် အဓိကကျသူများ ဖြစ်ကြပြီး စစ်တပ်က ထိုအနာဂတ်ကို ဖျက်ဆီးလျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးဝင်းမြင့်နှင့် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပါအဝင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားသူများအားလုံးကို လွှတ်ပေးရန် အထူးကိုယ်စားလှယ်မှ တိုက်တွန်းပါသည်။

အထူးကိုယ်စားလှယ်သည် မြန်မာပြည်သူများနှင့်အတူ စွဲစွဲမြဲမြဲ တစ်သားတည်း ရပ်တည်နေပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် မဆုတ်မနစ် ကြိုးပမ်းသွားရန် သန္နိဋ္ဌာန်ကို မယိမ်း မယိုင် ခိုင်မာစွာ ချမှတ်ထားပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ နှစ်သစ်ကူးအခါသမယ သင်္ကြန်ကာလသည် ဧပြီလတွင် ရောက်ရှိလာတော့မည်ဖြစ် သည်နှင့်အညီ အရပ်သားအုပ်ချုပ်ရေးလက်အောက် နိုင်ငံတော်ကြီး သာယာဝပြောစည်ပင်နိုင်ရေး ပိုမိုကြိုးမားသော နိုင်ငံ၏ အကျိုးစီးပွားကို ရှေးရှုလျက် အခြေခံအခွင့်အရေးများနှင့် ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် အထူးကိုယ်စားလှယ်မှ အနူးအညွတ် မေတ္တာရပ်ခံလိုပါသည်။ အတတ်နိုင်ဆုံး ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရန်လည်း တိုက်တွန်းလိုက်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီနည်းကျ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံ အစိုးရ အာဏာပြန်လည်ရရှိရေး အတွက် တစ်နိုင်ငံချင်းစီဖြစ်စေ၊ စုပေါင်း၍ဖြစ်စေ နိုင်ငံတကာမှ ပြတ်ပြတ်သားသားဖြင့် တညီတညွတ်တည်း တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ချက် ကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာပြည်သူများ၏ အကျိုးကို ရှေးရှုလျက် အပြုသဘော ဆောင်သော ဆွေးနွေးမှုနှင့် လက်တွေ့ကျသော ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး ဆောင်ရွက်မှုများမှတစ်ဆင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ အဖြေရှာကြရန် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ တိုက်တွန်းချက်ကိုလည်းကောင်း အထူးကိုယ်စားလှယ်မှ ဆက်လက် ထောက်ခံပံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်သည်။

မတ်လ ၂၆ ရက်